
       Protokół Nr 7.2011

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Miasta Ełku, które 
odbyło się w dniu 27 czerwca 2011 roku w godzinach 1330 – 1510

Obrady  Komisji  otworzył  i  prowadził  Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski. 
W posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji  w/g załączonej listy   obecności; 
na  7 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 5.  W związku z tym obrady 
Komisji i podejmowane decyzje są prawomocne.
W posiedzeniu Komisji nie uczestniczył radni: Jerzy Czepułkowski i  Karol Marchel.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
 Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
 Komendant 108 Szpitala Wojskowego w Ełku – płk Jacek Krężel.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Opinia   do projektów uchwał,  które będą przedmiotem obrad najbliższej  sesji  

Rady Miasta.
4. Wizyta Komisji w 108 Szpitalu Wojskowym w Ełku.
5. Sprawy różne i wolne wnioski.

Do punktu  1 - ego   
Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zapoznał  zebranych  z  propozycją 

porządku obrad.
Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i jednomyślnie poprzez aklamację przyjęli 

zaproponowany porządek obrad jw.  
 
Do punktu  2 - ego

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag  do 
protokółu z ostatniego posiedzenia Komisji.

Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  poprzez  aklamację;  jednomyślnie 
przyjęli  protokół  Nr  6.2011  z dnia  16  maja  2011  roku  z  ostatniego  posiedzenia 
Komisji.  

Do punktu  3- ego
Komisja przystąpiła do zaopiniowania projektów uchwał związanych tematycznie 

z pracą Komisji na najbliższą sesję Rady Miasta.
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie miasta Ełku na 2011 rok:
- w zakresie  dochodów i wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział  
Spraw Społecznych:

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Ełku wystąpił o przeniesienie w planowa-
nych wydatkach ze względu na niewystarczającą ilość środków potrzebnych na wy-
płaty zasiłków pogrzebowych – 6 674 zł (dział 852 rozdział 85214).
Jednocześnie w wyniku przyznanych dotacji  na zadania własne: rozdział  85214 § 
2030 – 162 654 zł i rozdział 85216 § 2030– 78 137 zł, zwiększa wydatki na zasiłki 



stałe  i  okresowe  na  łączną  kwotę  240 791  zł  (decyzja  FK  72/2011  z  dnia 
13.06.2011r. Wojewody Warmińsko – Mazurskiego).
Ponadto Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Ełku wystąpił o przeniesienie w pla-
nie wydatków w rozdziale 85214 (zasiłki celowe) w kwocie 6.156,00 zł na świadcze-
nia społeczne (pochówki). 
- w zakresie dochodów i wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział 
Edukacji:

Wydatki  niezbędne  do  realizacji  Programu  „Radosna  szkoła”,  (wymagane 
minimum 50% wkładu własnego w stosunku do otrzymanej  dotacji)  planowane 3 
duże place zabaw przy szkołach podstawowych - 320.000 zł (wykorzystane zostanie 
50% otrzymanej dotacji). Zabezpieczenie wydatków na program „Radosna szkoła” w 
wysokości 320.000 zł tj.  250.000 zł z wolnych środków pozostających z przetargu na 
wykonanie Orlika przy ZSS, 70.000 zł z wolnych środków z lat ubiegłych.

Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  uchwały,  w  głosowaniu 
wzięło udział 4 radnych.  
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  4  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na 
2011 rok w części dotyczącej tematycznie prac Komisji.

* * *
 Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  poinformował,  że  projekt  uchwały  w 

sprawie  zmiany  nazwy  ulicy  Roosevelta  na  Marii  i  Lecha  Kaczyńskich  został 
przygotowany i wprowadzony do porządku obrad sesji na wniosek Klubu Radnych 
Prawo i Sprawiedliwość. Nie ma w tej chwili żadnego z wnioskodawców.

Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski zwrócił się z wnioskiem, aby zaopiniować 
ten projekt uchwały.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  uchwały,  w  głosowaniu 
wzięło udział 4 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 0 głosami „za” przy 2 głosach „przeciw” i  
2 głosach „wstrzymujących” -  zaopiniowali negatywnie projekt uchwały  w sprawie 
zmiany nazwy ulicy Roosevelta na Marii i Lecha Kaczyńskich. 

* * *
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański  poinformował,  że drugi  projekt uchwały 

w  sprawie  nadania  nazwy  ronda  również przygotował  Klubu  Radnych  Prawo 
i Sprawiedliwość. 

Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski zwrócił się z wnioskiem, aby zaopiniować 
ten projekt uchwały.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  uchwały,  w  głosowaniu 
wzięło udział 4 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 0 głosami „za” przy 2 głosach „przeciw” i  
2 głosach „wstrzymujących” -  zaopiniowali negatywnie projekt uchwały  w sprawie 
nadania nazwy ronda. 

* * *
Projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenie  skargi  wniesionej  w  związku  z 

nagminnym zakłócaniem ciszy nocnej przez właściciela lokalu „Biały Żagiel” został 
omówiony  przez  Z-cę  Prezydenta  Miasta  Ełku  Artura  Urbańskiego.  Komisja 
Rewizyjna rozpatrywała skargę i uznała ją za bezzasadną. W sezonie wakacyjnym 
wprowadzone zostaną dyżury strażników do godz. 2-ej w piątki i soboty.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  projektu  uchwały,  w  głosowaniu 
wzięło udział 4 radnych.  
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  4  głosami  „za”  -  jednomyślnie  uznali 
skargę za bezzasadną, zgodnie z projektem uchwały.



Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił następujące projekty uchwał:
1.  w  sprawie  ustalenia   wysokości  opłaty  za  wpis  do  rejestru  żłobków i  klubów 
Dziecięcych - 4 kwietnia 2011 roku weszła w życie ustawa  z dnia 4 lutego 2011 
roku o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3, która ma na celu przede wszystkim 
uproszczenie zasad tworzenia żłobków.  W myśl  ustawy – żłobki  „przechodzą” do 
resortu Ministra Pracy i Polityki Społecznej (dotychczas żłobki podlegały  resortowi 
zdrowia).   Jednocześnie   prowadzenie  żłobka  lub  klubu  dziecięcego  jest 
działalnością  regulowaną  w  rozumieniu  ustawy  o  swobodzie  działalności 
gospodarczej. Dlatego należy ją zgłosić i wpisać do odpowiedniego rejestru. Rejestr 
prowadzi  wójt,  burmistrz  lub  prezydent  miasta  właściwy  ze  względu  na  miejsce 
prowadzenia żłobka  lub klubu dziecięcego.

W świetle art. 33  w/w ustawy wpis do rejestru podlega opłacie, która stanowi 
dochód  własny  gminy.  Wysokość  opłaty  ustala  rada  gminy  w  drodze  uchwały. 
Wysokość  opłaty  nie  może  być  wyższa  niż  50%  minimalnego  wynagrodzenia. 
Zmiany w rejestrze oraz wykreślenie z rejestru są zwolnione z opłaty.
Gmina jest zwolniona z opłaty za wpis do rejestru.
Należy nadmienić, iż  z mocy ustawy, żłobki i kluby dziecięce mogą tworzyć gminy, 
osoby fizyczne, osoby prawne i jednostki organizacyjne nieposiadające osobowości 
prawnej.

W związku z powyższym proponuje się podjęcie uchwały Rady Miasta Ełku 
w przedmiotowej sprawie. Proponowana wysokość opłaty  za wpis do rejestru – 
250 zł w odniesieniu do żłobka lub  klubu dziecięcego. 

2. w sprawie ustalenia opłat za świadczenia publicznych przedszkoli prowadzonych 
przez Gminę Miasto Ełk.

Projekt przedmiotowej uchwały dotyczy zmiany sposobu naliczania opłat za 
pobyt dziecka w przedszkolu. Świadczenia udzielane  przez publiczne przedszkola 
prowadzone  przez  Gminę  Miasto  Ełk  uwzględniające  realizację  podstawy 
programowej  wychowania  przedszkolnego  udzielane  są  bezpłatnie  w wymiarze  5 
godzin zajęć dziennie  w godzinach od 8:00 do 13:00 przez pięć roboczych dni w 
tygodniu od poniedziałku do piątku.
Natomiast  świadczenia  publicznych  przedszkoli  wykraczające  poza  wymiar  w/w 
zajęć ustala się odpłatność rodziców (opiekunów prawnych), która obejmuje koszty 
zajęć opiekuńczo-wychowawczych oraz dydaktycznych, j/n:
1. zajęcia umożliwiające realizację programów autorskich, innowacyjnych, służących 

wszechstronnemu rozwojowi dzieci,
2. zajęcia opiekuńcze dostosowane do wieku, potrzeb i możliwości dzieci,
3. gry  i  zabawy badawcze,  rozwijające  zainteresowania  i  wiedzę  w  otaczającym 

świecie,
4. zabawy wspomagające i korygujące rozwój mowy dzieci,
5. gry i zabawy tematyczne, wspomagające rozwój społeczno-emocjonalny dzieci;
6. zajęcia rozwijające zainteresowania i uzdolnienia artystyczne dzieci,
7. zajęcia  przygotowujące  dzieci  do  udziału  w  przedszkolnych  i  środowiskowych 

konkursach, imprezach artystycznych i okolicznościowych.
Opłatę  za  świadczenia  wykraczające  poza  podstawę  programową  proponujemy 
pobór opłaty wg  następującej wysokości:
1)  9,05 zł za jeden dzień zajęć, za pierwsze  dziecko,  
2)  6,80  zł za jeden dzień zajęć, za drugie dziecko z tej samej rodziny, 
3)  4,50 zł za jeden dzień zajęć, za trzecie i następne dziecko z tej samej rodziny.

3. w sprawie ustalenia opłat za korzystanie z usług żłobka Miejskiego Przedszkola i  
Żłobka „Ekoludki”  w Ełku.



Projekt  przedmiotowej  uchwały  dotyczy  dostosowania   przepisów  prawa 
miejscowego na zgodność z nową ustawą z dnia 4 lutego 2011 roku  o opiece nad 
dziećmi  w wieku do lat  3 (Dz.  U. Nr  45 poz.   235).  Jednocześnie proponujemy 
podwyższenie o 20 zł miesięcznie opłaty wnoszonej przez rodziców lub opiekunów 
prawnych za usługi żłobka Miejskiego Przedszkola i Żłobka „EKOLUDKI”w Ełku. 
Proponowane w  projekcie uchwały opłaty   za żłobek przedstawiają się następująco:

- za pierwsze dziecko z obecnej 210 zł – na 230 zł,
- za drugie dziecko z tej samej rodziny z obecnej 130zł – na 150 zł,
- za trzecie i kolejne  dziecko z tej samej rodziny z obecnej 90 zł – na 110 zł,

Propozycja  podwyższenia  opłat  za  świadczenia  żłobka  wiąże  się  z 
przeznaczeniem tych środków  na polepszenie warunków do wychowania, opieki, 
nauki i zabawy najmłodszych dzieci.

4. w sprawie zmiany nazwy Przedszkola Samorządowego Nr 2 im. Jana Brzechwy w 
Ełku przy ul. Armii Krajowej 4.

Podstawę  prawną  do  zmiany  nazwy  przedszkola  publicznego  stanowią 
przepisy ustawy o systemie oświaty oraz Statut Przedszkola Samorządowego Nr 2 
im.  Jana  Brzechwy  w  Ełku.  Właściwym  organem  gminy  do  zmiany  nazwy 
przedszkola publicznego jest rada gminy. 

W dniu 31 marca 2011 roku Dyrektor Przedszkola Samorządowego Nr 2 im. 
Jana Brzechwy w Ełku wystąpił z wnioskiem do Prezydenta Miasta Ełku o podjęcie 
procedury dotyczącej zmiany nazwy przedszkola. W wyniku prac przygotowawczych 
została  zaproponowana  zmiana  nazwy  przedszkola  z  obecnej:  Przedszkole 
Samorządowe  Nr  2  im.  Jana  Brzechwy  w  Ełku  –  na  Miejskie  Przedszkole 
„PEREŁKA”  im.  Jana  Brzechwy  w  Ełku.  Nowa  nazwa  przedszkola  uzyskała 
akceptację  Rady  Pedagogicznej  i  Rady  Rodziców  Przedszkola.  Nowa  nazwa 
przedszkola ma na celu podkreślenie okresu istnienia przedszkola (63 lata). 

Członkowie Komisji  przystąpili  do zaopiniowania omówionych projektów uchwał, w 
głosowaniu wzięło udział 4 radnych.  
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  4  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały  w sprawie ustalenia  wysokości opłaty za 
wpis do rejestru żłobków i klubów Dziecięcych.

Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  4  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały  w sprawie ustalenia opłat za świadczenia 
publicznych przedszkoli prowadzonych  przez Gminę Miasto Ełk.

Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  4  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie ustalenia opłat za korzystanie z 
usług żłobka Miejskiego Przedszkola i Żłobka „Ekoludki”  w Ełku.

Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  4  głosami  „za”  -  jednomyślnie 
zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  nazwy  Przedszkola 
Samorządowego Nr 2 im. Jana Brzechwy w Ełku przy ul. Armii Krajowej 4.

Do punktu  4- ego
Członkowie Komisji udali się z wizytą do 108 Szpitala Wojskowego w Ełku.
Komendant  108 Szpitala  Wojskowego w Ełku  – płk  Jacek Krężel  na  wstępie 

powiedział,  że  dostępność  do  usług  medycznych  spadła,  kontrakt  jest  mniejszy. 
Mamy problemy z rozliczaniem niektórych procedur, dotyczy to zwłaszcza poradni. 
System  rozliczania  z  NFZ  powoduje  również  problemy finansowe,  jeśli  chodzi  o 



nadwykonania. Jeśli chodzi o dodatkowe usługi medyczne, to uruchomiono badania 
cytologiczne oraz objęto opieką DPS w Nowej Wsi Ełckiej odnośnie psychiatrii.

Radny  Bogusław  Wisowaty  zwrócił  się  z  pytaniem  odnośnie  współpracy  ze 
Szpitalem „Pro-Medica” - jak się ona układa? Jakie są oczekiwania wobec miasta?

Komendant płk Jacek Krężel – spotykamy się i rozmawiamy. Wszystkie problemy 
są rozwiązywane na bieżąco.

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  –  utknęła  sprawa  wykupu  usług, 
chcieliśmy poprzez akcję tzw „białych sobót”  zwiększyć dostępność do niektórych 
usług specjalistycznych.

Komendant  płk  Jacek  Krężel  zwrócił  uwagę  na  długi  okresy  oczekiwania 
pacjentów na badania specjalistyczne i przyjęcia planowe.

Radny Bogusław Wisowaty -  należałoby wystąpić z zapytaniem do obu szpitali w 
naszym  mieście  o  okres  oczekiwania  pacjentów  na  udzielenie  świadczenia  do 
poszczególnych  specjalizacji,  wybrane  procedury  medyczne.  Dane  o  liczbie 
oczekujących i średnim czasie oczekiwania na te świadczenia.
Członkowie Komisji jednomyślnie poparli wniosek.

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  –  czy  jest  jakaś  informacja  odnośnie 
lokalizacji na stałe w Ełku LPR?

Komendant  płk  Jacek  Krężel  –  mamy  odpowiedź,  że  na  razie  brak  jest 
śmigłowców, ale w przyszłości będziemy brani pod uwagę.

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  –  należałoby  ponowne  wystąpić 
o  umieszczenia  na  stałe  śmigłowca  LPR  w  Ełku  lub  chociażby  umieszczenie 
czasowe w okresie wakacyjnym, na bazie lądowiska przy 108 Szpitalu Wojskowym.
Członkowie Komisji jednomyślnie poparli wniosek.

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  –  należałoby  również  wystąpić  do 
Prezydenta  Miasta,  aby  w  ramach  akcji  promocyjnych,  wychodząc  na  przeciw 
oczekiwaniom  pacjentów przychodni,  zorganizować tzw.: ,,Białe Soboty".  W czasie 
takich  akcji  pacjenci  -  dorośli  i  dzieci  -  mogliby  bezpłatnie  i  bez  skierowań 
skorzystać  z  konsultacji  specjalistycznych  oraz  wykonać  szereg 
badań  diagnostycznych-  promocja zdrowia i wczesne wykrywanie chorób. 
Członkowie Komisji jednomyślnie poparli wniosek.

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  –  biorąc  pod  uwagę  trudną  sytuację 
finansową 108 Szpitala Wojskowego, proponuje wystąpić do Prezydenta Miasta z 
wnioskiem o rozważenie możliwości zwolnienia 108 Szpitala Wojskowego z podatku 
od  nieruchomości  do  końca  tego  roku  –  przygotowanie  projektu  uchwały  w  tej 
sprawie.
Członkowie Komisji jednomyślnie poparli wniosek.

Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Miasta Ełku na posiedzeniu w dniu 
27 czerwca 2011 roku, po wizycie w 108 Szpitalu Wojskowym w Ełku zwraca się 
z następującymi wnioskami:

− rozważenie  możliwości  zwolnienia  108  Szpitala  Wojskowego  z  podatku  od 
nieruchomości  do  końca  tego  roku  –  przygotowanie  projektu  uchwały  w  tej 
sprawie,



− ponowne  wystąpienie  o  umieszczenia  na  stałe  śmigłowca  LPR  w  Ełku  lub 
chociażby  umieszczenie  czasowe  w  okresie  wakacyjnym,  na  bazie  lądowiska 
przy 108 Szpitalu Wojskowym,

− wystąpienie z zapytaniem do obu szpitali w naszym mieście o okres oczekiwania 
pacjentów na udzielenie świadczenia do poszczególnych specjalizacji, wybrane 
procedury medyczne. Dane o liczbie oczekujących i średnim czasie oczekiwania 
na te świadczenia.
Komendant płk Jacek Krężel zwrócił uwagę, że od 1 lipca wchodzą w życie nowe 

zasady rozliczania  się  NFZ z  przychodniami  lekarzy  specjalistów.  Mają  poprawić 
funkcjonowanie placówek, ale tryb ich wprowadzania jest taki, że już w poniedziałek 
może  zapanować  chaos.  Przychodnie  będą  mogły  m.in.  wystawić  Funduszowi 
rachunek za zabiegi, które dotąd można było wykonać tylko w szpitalu. Skorzysta i  
pacjent, który nie będzie musiał kilka dni leżeć w szpitalu, i NFZ, bo ten sam zabieg 
wykonany w przychodni  jest  kilka razy tańszy.  Fundusz chce też lepiej  płacić  za 
wizyty u tych specjalistów, którzy muszą wykonać dodatkowe badania, by postawić 
diagnozę.  Efektem  tego  ma  być  skrócenie  kolejek  do  specjalistów  i  odciążenie 
szpitali. Tymczasem wciąż nie ma aplikacji elektronicznych, które ułatwiają lecznicom 
rozliczanie  się  z  NFZ,  a  dyrektorzy  przychodni  nie  wiedzą,  jak  się  rozliczać  z 
podstawowych badań. Przychodnie miały zaledwie dwa tygodnie na przygotowanie 
się do zmian. 

 
Do punktu  6- ego

W tym punkcie nie wniesiono dodatkowych tematów.
 

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
       Przewodniczący Komisji

Małgorzata Stachowiak           
       Idzi Podwojski   


	Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:

